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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 7. 6. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00558 

Programová služba: TV MARKÍZA 

Vysielateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o. 

Číslo licencie: TD/17 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 

2 písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) 

postupom podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00558 smerujúci voči vysielaniu programovej služby TV MARKÍZA vysielateľa 

MARKÍZA – SLOVAKIA, spol. s r.o. a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 

zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu na preverenie výsledok preverenia podnetu. 

T: 19. 6. 2023                                Z: PgO 
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Podnet na preverenie č.  PGO-RPMS/2023/00558 zaevidovaný dňa 20. 3. 2023       

Podávateľ:                                          fyzická osoba 

Predmet podnetu:        Na telo 

Deň a čas vysielania:      19. 3. 2023 o cca 13 03 hod. 

Označenie podľa JSO:         bez označenia 

   

 

Programová služba:   TV MARKÍZA 

Vysielateľ:    MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o. 

Číslo licencie:    TD/17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

             

Dátum: 31. 5. 2023  

 

 



OBSAH  PODNETU: 

„Podnet na diskusnú reláciu Na telo, ktorej hosťami boli Gábor Grendel, Richard Raši a Milan 

Majerský, ktorí diskutovali najmú o téme darovania stíhačiek na Ukrajinu. V čom spočívala 

pluralita a objektívnosť danej relácie, ak k hlavnej téme mali všetci pozvaní takmer totožní 

názor? Vzhľadom k téme, ktorá bola najmä o Ústavnosti darovania stíhačiek, prečo boli 

hosťami relácie politici s pôvodným povolaní novinár, lekár a pedagóg, a to navyše s veľkej 

časti identickými názormi? Naozaj je na slovenskej politickej scéne k téme stíhačiek pre 

Ukrajinu jeden názor? V menovanej relácii došlo k neobjektívnosti programu, ktorý nezachoval 

pluralitu názorov.“  

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách  

 

§ 25 písm. b): „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do 

evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej 

plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a 

nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a 

hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Domnievame sa, že posudzovaný program spĺňa charakteristiku programu aktuálnej 

publicistiky. 

Podľa § 8 ods. 4 zákona č. 264/2022 Z. z. je aktuálna publicistika program tematicky spätý so 

spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické 

stanoviská k udalostiam alebo názory politikov na jednotlivé témy. 

Hosťami programu boli traja aktívni politici (dvaja poslanci NR SR a jeden predseda 

mimoparlamentnej strany), ktorí diskutovali na aktuálne politicko-spoločenské témy (darovanie 

lietadiel Mig-29 Ukrajine, situácia v ambulantnom sektore a Plán obnovy, spájanie politických 

strán pred voľbami). 

Namietaný program sme z uvedeného dôvodu posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) 

zákona č. 264/2022 Z. z., teda skúmali, či vysielateľ zabezpečil objektívnosť a nestrannosť 

programu aktuálnej publicistiky. 

 

Hosťami moderátora Michala Kovačiča boli Gábor Grendel, podpredseda NR SR a poslanec za 

stranu OĽaNO, Richard Raši, poslanec NR SR a podpredseda opozičnej strany Hlas-SD 

a predseda mimoparlamentného KDH a zároveň predseda Prešovského samosprávneho kraja 

Milan Majerský. 

Tematicky sa dá program rozdeliť do troch častí. Prvá téma sa týkala rozhodnutia vlády, ktorá 

schválila presun stíhačiek Mig-29 na Ukrajinu. V druhej časti sa diskutovalo o kolabujúcom 

ambulantnom sektore, riešení tejto situácie, ako aj o meškajúcich projektoch z Plánu obnovy 

v oblasti zdravotníctva. Tretia časť sa zaoberala spájaním politických strán pred septembrovými 

voľbami. 

V úvodnej časti diskusie moderátor poukázal na nedávne vyjadrenie predsedu strany OĽaNO 

Igora Matoviča, ktorý uviedol, že nepodporia poslanie stíhačiek, kým nebudú jasné pravidlá, 

kto o tom rozhodne a navrhoval formou zmeny ústavy dať kompetenciu prezidentke alebo 

vláde. Vláda však jednohlasne presun na Ukrajinu schválila, moderátor preto chcel od  

G. Grendela ako zástupcu vládnej strany OĽaNO vedieť, čo viedlo k zmene postoja OĽaNO. 

Grendel nedokázal na otázku jasne odpovedať. Uviedol, že ministri s požehnaním ministra 

spravodlivosti, na ktorého názor čakali, dospeli k tomu, že vláda môže rozhodnúť aj bez toho, 

aby do toho vstupoval parlament. Grendel, ktorý je tiež členom Výboru pre obranu 



a bezpečnosť NR SR, však nevedel povedať, na základe akej právnej analýzy vláda rozhodla 

a či vôbec takáto analýza existuje. 

M. Majerský v reakcii na Grendela uviedol, že sme svedkami chaosu, ktorý sa pretavil aj do 

tejto problematiky. Kritizoval, že o predmetnej veci nerozhodol parlament, ktorému sa mala 

dať v tejto veci kompetencia. Potvrdil, že ak by bolo KDH vo vláde, súhlasilo by s tým, aby vo 

veci rozhodol parlament aj bez zmeny ústavy.  

V prípade postoja strany Hlas-SD k téme moderátor poukázal na rozpor medzi skorším 

vyjadrením zahraničnopolitického experta strany Petra Kmeca, ktorý nevidí  žiadny veľký 

problém pri odoslaní migov, a aktuálnym postojom strany, ktorá si zadefinovala štyri 

podmienky, za akých môže dôjsť k odoslaniu migov. Raši uviedol, že okrem naplnenia 

zmienených štyroch podmienok je potrebné aj to, aby išlo o ústavne čisté rozhodnutie. Uviedol, 

že rešpektuje rozhodnutie vlády poslať migy, ale podľa názoru Hlasu to nebolo v súlade 

s ústavou a je to zodpovednosť vlády. 

V ďalšej časti bola predmetom diskusie náhrada za migy, ktorú prisľúbila americká strana. Ako 

potvrdil minister obrany Naď, má ísť o náhradu v hodnote 900 miliónov eur (200 mil. má ísť 

z európskeho mierového nástroja a 700 mil. vo forme zbraňových systémov), avšak americká 

strana neumožnila zverejniť, o čo konkrétne pôjde. G. Grendel potvrdil, že vie, čo je onou 

náhradou a táto dohoda je pre Slovensko podľa neho výhodná. Vyvrátil tiež domnienku 

moderátora Kovačiča, že pôjde o 700 miliónovú zľavu na stíhačky F-16. 

Ďalšou témou bola akútna situácia v ambulantnom zdravotníckom sektore a urýchlená potreba 

jeho dofinancovania. Prezentované bolo, že sa stále čaká na 283 miliónov eur, ktoré premiér 

Heger v januári sľúbil na vyriešenie situácie a od 1. apríla hrozí, že sa začnú zatvárať 

ambulancie, prípadne si začnú účtovať poplatky za zdravotnú starostlivosť. Odvysielané bolo 

stanovisko štátneho tajomníka MZ SR Michala Palkoviča, ktorý dal prísľub, že urobí všetko 

pre to, aby sa problém vyriešil. M. Majerský vyjadril presvedčenie, že premiér vyčlení potrebnú 

sumu na fungovanie ambulancií. G. Grendel taktiež vyjadril dôveru v prísľub, že sa to podarí 

vyriešiť. R. Raši bol kritickejší a vyjadril obavy. Pripomenul, že ide čisto o rozhodnutie 

premiéra Hegera (nie štátneho tajomníka Palkoviča), ktorý však súbežne vykonáva v poverenej 

vláde tri rôzne funkcie a zároveň buduje novú politickú stranu a nestíha riešiť základné 

problémy, akým je aj zdravotná starostlivosť. 

V ďalšej časti sa diskutovalo o čerpaní financií z Plánu obnovy vyčlenených pre nemocnice. G. 

Grendel informoval, že pôvodný plán prerozdelenia financií ešte od bývalého ministra 

Lengvarského sa podrobí auditu a potom sa oznámia prípadné zmeny v otázke prerozdelenia 

pre jednotlivé nemocnice. Predmetom diskusie bola otázka reálnosti výstavby nemocnice 

Rázsochy v Bratislave z financií z Plánu obnovy. R. Raši uviedol, že nemocnica sa určite 

nestihne postaviť a verí tomu už len premiér Heger. Peniaze vyčlenené na Rázsochy by sa mali 

prerozdeliť do iných projektov, kde sa stihnú minúť. G. Grendel v tejto súvislosti kritizoval 

vlády Smeru za ich prístup k otázke dostavby Rázsoch. 

Poslednou témou diskusie bola otázka spájania sa politických strán pred septembrovými 

voľbami. Diskutovalo sa o údajom pláne I. Matoviča na spájanie stredopravých strán pod 

vedením E. Hegera. G. Grendel potvrdil, že ide o nápad I. Matoviča. Cieľom mala byť aj 

integrácia KDH, ku ktorej však nedošlo. M. Majerský nevylúčil, že dôvodom bol M. Kollár 

a strana Spolu. Potvrdil, že KDH ide do volieb samostatne a chce byť ponukou pre 

konzervatívneho voliča. Predmetom ďalšej diskusie bola budúcnosť G. Grendela a jeho strany 

NOVA, potenciálny prestup poslanca Gyimesiho do strany Aliancia. R. Raši potvrdil, že Hlas 

pôjde do volieb samostatne a odmietol spojenectvo s A. Dankom. 

Úplný záver programu patril rubrike Áno-nie, v ktorej mali hostia stručne odpovedať na otázku 

moderátora.  

 

 



* 

 

Podávateľ namietal pluralitu a objektívnosť názor z dôvodu, že pri „hlavnej téme“ darovania 

stíhačiek na Ukrajinu mali všetci hostia „takmer totožný názor“. Namietal tiež, že o téme 

diskutovali pôvodným povolaním novinár, lekár a pedagóg. 

 

V súvislosti s námietkou podávateľa sme sa pozreli na prezentované postoje diskutujúcich 

v otázke darovania stíhačiek Ukrajine. Je potrebné uviesť, že predmetom diskusie bola 

predovšetkým konkrétna otázka legislatívno-právneho rámca odovzdania stíhačiek Ukrajine 

(pretože vláda, ktorá o darovaní stíhačiek rozhodla, vládla na základe poverenia prezidenta 

a nebolo zrejmé, či má v tejto veci kompetencie), nie celkový postoj k otázke vojenskej pomoci 

Ukrajine. 

G. Grendel z OĽaNO sa vyjadril súhlasne voči poslaniu stíhačiek. Uviedol, že je za poslanie 

migov a schvaľuje rozhodnutie vlády, avšak legálnosť rozhodnutia vlády neobhajoval a tvrdil, 

že mu nie sú známe právne argumenty, na základe ktorých vláda rozhodla, hoci strana OĽaNO 

má (mala) vo vláde svojich ministrov. Z jeho vyjadrení sa dalo vyrozumieť, že zodpovednosť 

za rozhodnutie ponecháva výlučne na pleciach vlády. 

Grendel v diskusii tiež uviedol: „...nikto tejto vláde nemôže vyčítať, a nielen vláde, ale ani 

koalície ako takej, že by nechcela pomáhať Ukrajine. Naopak, náš postoj je v tomto veľmi jasný. 

Od začiatku vojny rozlišujeme, kto je agresor a kto je obeť a tej obeti pomáhame od začiatku.“ 

M. Majerský v programe potvrdil, že KDH by bolo za to, aby parlament odobril odoslanie 

migov (a to aj bez zmeny ústavy). Priamo však nedeklaroval svoj principiálny postoj v otázke 

vojenskej pomoci Ukrajine tak, ako to urobil Grendel (vyššie uvedené vyjadrenie). Majerský 

sa zaoberal najmä technickou (legislatívno-právnou) stránkou odoslania migov, pričom sa 

kriticky vyjadroval k tomu, že vláda (resp. vládna koalícia) pri rozhodovaní obišla parlament. 

R. Raši taktiež nevyjadril otvorený principiálny postoj k otázke vojenskej pomoci Ukrajine. 

Hoci v programe bolo odvysielané vyjadrenie zahraničnopolitického experta strany Hlas-SD P. 

Kmeca, ktorý nevidí problém s odovzdaním migov, Raši uviedol, že strana si stanovila 4 

podmienky, ktoré musia byť splnené, aby migy mohli byť poslané. Avšak dve z nich podľa 

Rašiho splnené nie sú, a to „pomoc ľuďom“ a aby išlo o legislatívne čisté riešenie.  

 

Celkovo sa teda podľa nás dá zhrnúť, že G. Grendel súhlasí s odovzdaním migov, ale čo sa týka 

konkrétneho rozhodnutia, zodpovednosť zaň necháva na vláde; M. Majerský súhlasí 

s odovzdaním migov, namieta však voči spôsobu, teda že sa pri rozhodnutí obišiel parlament; 

postoj R. Rašiho a strany Hlas–SD nie je podľa nás z diskusie celkom zrejmý. Súhlas podmienil 

štyrmi podmienkami, avšak, ako vyplýva z jeho vyjadrení, tie neboli splnené, pretože 

rozhodnutie vlády nebolo podľa neho v súlade s ústavou (jednou z podmienok strany Hlas-SD 

bolo, že pomoc musí byť „legislatívne čistá“). 

 

Podľa ustanovenia § 16 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. poskytovateľ obsahovej služby 

poskytuje obsahovú službu slobodne a nezávisle. Do jej obsahu možno zasahovať iba na 

základe zákona a v jeho medziach. 

Je právom vysielateľa vybrať si hostí do diskusie, témy diskusie a rozsah a spôsob ich 

spracovania podľa vlastného slobodného uváženia. Zároveň však musí zabezpečiť, aby 

vysielanie bolo v súlade so zákonom, v tomto prípade s ustanovením § 25 písm. b) zákona  

č. 264/2022 Z. z.  

 

Je zrejmé, že na slovenskej politickej scéne sa vyskytujú aj vyhranenejšie postoje k téme, aké 

boli prezentované v programe. Principiálne odmietavé stanoviská voči odovzdaniu migov 

Ukrajine a celkovej vojenskej pomoci tejto krajine zastáva predovšetkým parlamentná 



opozičná strana Smer-SDD, hnutie Republika, ktoré má tiež svojich zástupcov v parlamente, 

ale napr. aj mimoparlamentná SNS Andreja Danka. V tejto súvislosti je potrebné uviesť, že 

moderátor namietanej diskusie sa o postoji strany Smer-SDD, resp. jej predsedu R. Fica 

v programe zmienil. V úvode bolo odvysielané krátke vyjadrenie R. Fica ohľadne 

zákonnosti rozhodnutia poverenej vlády odovzdať migy: „Páchajú trestný čin zneužívania 

právomoci verejného činiteľa.“ Ďalej v diskusii moderátor Kovačič prezentoval postoj a kroky 

R. Fica v súvislosti s rozhodnutím vlády: „Pán Fico povedal, že on sa nebude obracať na 

ústavný súd, lebo by to trvalo možno 5 rokov, takže ústavný súd možno bude rozhodovať 

možno...“. Predmetom diskusie bolo aj podanie podnetu na generálnu prokuratúru stranou 

Smer. Kovačič v rámci diskusie uviedol: „Generálna prokuratúra sa k tomu musí vyjadriť. Pán 

Fico síce nepresnil, čo od toho očakáva, keďže otázne je, že či by to napokon neskončilo len na 

ústavnom súde ako otázka...“. 

 

Domnievame sa, že prezentované stanoviská diskutujúcich k téme nemožno hodnotiť ako 

„takmer totožný názor“. Hoci G. Grendel a M. Majerský zhodne deklarovali súhlas s darovaním 

stíhačiek Ukrajine (postoj R. Rašiho vyznieval nezrozumiteľne), v otázke realizácie tohto 

darovania (čo bola hlavná téma diskusie) zaznievala voči krokom vlády, resp. vládnej koalície, 

kritika. M. Majerský kritizoval, ako koalícia k tejto veci pristúpila a vládu, že pri rozhodnutí 

obišla parlament: „Jasné. Sme svedkami chaosu a tento chaos sa pretavil aj do tejto konkrétnej 

problematiky. Namiesto toho, aby ľuďom bolo jasne povedané, kto má rozhodnúť, sa tejto vláde 

podarilo rozdeliť národ. Národ je rozčesnutý na dve skupiny, na dve polovice a už nejaké možno 

3 týždne, 4 týždne, možno viac ako 4 týždne sa tu handrkujú, kto mal vlastne rozhodnúť... Boli 

sme svedkami tlačovej konferencii, na ktorej bol minister obrany a premiér. Jeden tvrdil, že je 

právna analýza, druhý tvrdí, že nie je právna analýza, veď my máme priamo volený parlament, 

prečo sa to nedalo do kompetencie národnej rady, ktorá by rozhodla o tom, či majú alebo 

nemajú ísť migy na Ukrajinu...“ Majerský tiež kritizoval stranu OĽaNO, že neberú vec 

principiálne, ale zaujíma ich najmä odplata za lietadlá: „Mne jedno čudné, že donedávna, do 

piatku bolo otázkou pre Oľano, že či pôjdu alebo nepôjdu to, či dostaneme za nich 900 miliónov 

EUR? Lebo mne sa zdá, že to nie je principiálna otázka pre Oľano, ale to či nám niekto za to 

zaplatí.“. 

R. Raši taktiež kritizoval chaotické a netransparentné konanie vlády a premiéra Hegera 

v predmetnej veci: „Vidíte, čiže máme tu migy, na vládu je predložená analýza, o ktorej nevie 

nikto, dokonca ani člen branno-bezpečnostného výboru. Máme dostať niečo za 700 miliónov 

EUR, o čom nevie znova nikto nič, tak potom prečo... možno o tom viete vy, ale nevedia o tom 

poslanci. Ale hovorím... no áno, ale však to je dôležité... a ako potom chceme, aby občania 

Slovenskej republiky alebo aj opoziční aj koaliční politici boli kľudní, keď my nemáme zásadné 

informácie k takýmto zásadným veciam, ktoré sa týkajú nejakej vojenskej zmluvy a dodania 

vojenského materiálu, tak potom sa nečudujme, potom sa nečudujme, že je tu z toho mesiac 

naozaj jeden veľký nepokoj, že sa tu mesiac nič iné nerobí a nič iné nerieši, pretože tie 

informácie až do konca a potom do toho vstúpi poverený premiér Heger a minister obrany, 

ktorý jeden povie, že teda analýza je, druhý povie, že analýza nie je, tak potom sa nečudujme, 

že tá situácia...“. 

 

Je potrebné pripomenúť, že téma darovania stíhačiek bola len jednou z troch tém diskutovaných 

v programe, aj keď rozsahom najväčšou (časovo tvorila necelú polovicu programu). Najmä 

v druhej „zdravotníckej“ téme, ktorou bol akútny stav ambulantného sektoru a čerpanie financií 

z Plánu obnovy, zaznievala kritika premiéra Hegera a vlády za jeho prístup k problému 

ambulantného sektoru, ako aj k otázke čerpania financií z Plánu obnovy. R. Raši uviedol: „Keď 

premiér povedal, že sa to vyrieši, tak sa povedali aj zdroje, z kadiaľ na to budú a zdroje teda 

sú. A keď nový štátny tajomník, ktorý je skoro minister ale nie je minister, povie, že urobíme 



všetko pre to, tak to už je celý zdravotnícky sektor v ohrození, lebo uvedomme si, že ambulancie 

nemajú zmluvu, keď budú chcieť pokračovať a sa nezavrú, začnú pýtať poplatky. Máme tu 

kritickú situáciu s bežnými liekmi. Však keď idete do lekárne, tak bežný liek nedostanete. Máme 

tu problém s novými liekmi, máme problém s onkologickými liekmi, máme problém s tým, že 

nemocnica napriek tomu, že zvýšili platy a peniaze do rozpočtu boli dané, tieto financie 

nedostali. Takže už netreba urobiť všetko pre to. Treba to urobiť ihneď. Premiér, minister 

financií a minister zdravotníctva v jednej osobe, keď to sľúbil, tak nový poverený štátny 

tajomník to má zajtra urobiť. Financie na to sú...“ Raši neskôr v rámci diskusie pokračoval: To 

znamená, že teraz pár dní pred 1. aprílom sme v riziku, že naše ambulancie nebudú mať zmluvy 

a nebudú poskytovať zdravotnú starostlivosť a prenesú to na našich občanov. Čiže toto je čisto 

rozhodnutie premiéra Hegera odvolaného a hovorím to aj preto, lebo ťažko je byť ministrom 

zdravotníctva, financií, premiérom a budovať novú stranu. Uvedomme si, že on má predsa jeho 

relácie, kde chodí sám, sú len o tom, že buduje nejakú novú stranu Oľano 2 alebo Demokrati 1 

a o ničom inom, čiže hovorím to preto, že tento za ne... on nestíha riešiť základné problémy a 

poskytovanie zdravotnej starostlivosti je základným problémom...“.  

Raši tiež kritizoval postoj premiéra v súvislosti s dostavbou nemocnice Rázsochy, ktorá má byť 

financovaná z Plánu obnovy: „...Rázsochy sa postaviť nestihnú a jediný, kto tomu verí je 

poverený premiér Heger, ale asi len preto, lebo nemá čas si to naštudovať...“. 

G. Grendel naopak kritizoval v otázke prístupu k výstavbe nemocnice Rázsochy vlády Smeru:  

„...A čo sa týka Rázsoch, no viete, keď bola pri moci strana Smer, tak v prvej vláde 2006 až 

2010 sľubovala Rázsochy. Potom keď v druhej vláde bola pani Zvolenská ministerkou, tak 

namiesto Rázsoch chcela odkúpiť areál vojenskej nemocnice na Patrónke. Z toho zišlo a potom 

v tretej vláde sa zase vrátili k Rázsochám a prišlo k tomu buldozérovému zbúraniu za účasti 

pána Pellegriniho...“ 

 

Podávateľ vyslovil námietku voči tomu, že o téme darovania stíhačiek diskutovali pôvodným 

povolaním novinár, lekár a pedagóg.  

Namietaný program bol politicko-diskusnou reláciou a cieľom diskusie podľa nás bolo 

prezentovať politické stanoviská k diskutovaným témam. Hostia boli do programu pozvaní 

primárne na základe ich politickej, nie odbornej príslušnosti, keďže diskutované témy sú 

súčasťou politického koalično-opozičného boja. 

 

V posudzovanom programe sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by podľa nás 

mohli zakladať dôvody na začatie správneho konania pre možné porušenie ustanovenia  

§ 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. Pluralita názorov a objektivita programu bola podľa 

našej mienky zabezpečená. 

 

 

ZÁVER:  

Na základe uvedených skutočností si myslíme, že vysielateľ odvysielaním programu Na telo zo 

dňa 19. 3. 2023 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

 

 

 

 

 

  



K bodu č. 42 

Prepis/Popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností 

podľa zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00558) 

 

Monitorované vysielanie:  Na telo  

Deň vysielania:                   19. 3. 2023  

Čas vysielania:                    cca 13.03 h 

Označenie JSO:            bez označenia 

 

Vysielací čas (časová stopa): 

- 13:03:08 h – začiatok programu Na telo 

- 13:50:53 h – koniec programu Na telo 

 

Prepis: 

Michal Kovačič, moderátor: „Prajem vám príjemnú nedeľu. Vitajte pri na telo.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Vláda napokon rozhodla o našich migoch. Na Ukrajinu 

pošleme 13 stíhačiek a protilietadlové systémy. Brusel a Spojené štáty nám za to dajú peniaze 

aj západné zbrane.“  

 

(zo záznamu) 

Jaroslav Naď, minister obrany: „Celkovo hovoríme o náhrade za tieto systémy vo výške 

približne 900 miliónov.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Poslanie lietadiel jednohlasne schválila vláda a súhlasila aj 

prezidentka a šéf parlamentu.“ 

 

(zo záznamu) 

Eduard Heger, predseda vlády: „Toto rozhodnutie bolo plne v súlade s Ústavou Slovenskej 

republiky.“ 

Robert Fico, Smer-SDD: „Páchajú trestný čin zneužívania právomoci verejného činiteľa.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Vláda musí riešiť aj kolabujúce ambulancie a meškajúce 

projekty nemocníc. Na starosti to bude mať nový štátny tajomník Michal Palkovič.“ 

 

(zo záznamu) 

Michal Palkovič, štátny tajomník MZ SR: „Prichádzam do rezortu v momente dosť ťažkých 

časov.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Nielen o tom už s dnešnými hosťami.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „No a tým je hosťami sú konkrétne podpredseda parlamentu za 

Oľano Gábor Grendel. Dobrý deň.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Dobrý deň prajem.“ 

 



Michal Kovačič, moderátor: „Podpredseda Hlasu Richard Raši. Takisto dobrý deň.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Príjemný deň prajem.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „A šéf KDH Milan Majerský. Dobrý deň.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Ďakujem za pozvanie. Dobrý deň.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „No poďme, páni, začať tou témou migov, ktorú sme napokon 

otvorili už v úvode a teda vláda jednohlasne schválila presun na Ukrajinu a to napriek tomu, 

že Igor Matovič v utorok v na telo plus tvrdil, že bez novely ústavy sa to nedá a že on bude proti, 

poďme sa...“ 

 

(zo záznamu) 

Igor Matovič, OĽaNO: „Nech o tom rozhodne kompetentný orgán. Dajme zmenou ústavy 

kompetenciu buď vláde alebo prezidentke, alebo obom.“ 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže nebudete za to, aby sme tam posielali stíhačky?“ 

Igor Matovič, OĽaNO: „Kým nebudú jasné pravidlá kto o tom rozhoduje, tak určite nie.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Grendel, ako tomu rozumieť?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Zrejme vláda dospela už do rozhodnutia, kedy bolo všetkým 

partnerom a všetkým členom vlády jasné, že je možné spôsobom, aký vláda zvolila, rozhodnúť 

o tejto veci. Asi uznáte aj vy, pán moderátor, že sme nevideli takú právnu analýzu, ani vy, ani 

my, ani verejnosť a medzi ústavnými právnikmi nie je zhoda v tom, že sa to dá jednoznačne bez 

pochybností takto urobiť. Na druhej strane nikto tejto vláde nemôže vyčítať, a nielen vláde, ale 

ani koalície ako takej, že by nechcela pomáhať Ukrajine. Naopak, náš postoj je v tomto veľmi 

jasný. Od začiatku vojny rozlišujeme, kto je agresor a kto je obeť a tej obeti pomáhame od 

začiatku. Mohol by som tu vymenovať všetky tie vojenské techniky, ktoré sme darovali...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Tu vás prosím zastavím. Nevymenuvávajte, lebo vy ste 

odpovedali na niekoľko otázok, na ktoré som sa nepýtal, ale ide o to, že sme si vypočuli čo 

povedal Igor Matovič, že bez jeho novely ústavy alebo inej novely ústavy to nie je možné. 

Povedal, že pokiaľ sa to neudeje, tak on bude proti a ja sa pýtam, keďže toto je vaša silná téma, 

sme sa práve bavili o tom, že v zdravotníctve taký silný nebudete, ale ste členom Výboru pre 

obranu a bezpečnosť. Takže, čo sa stalo presne, že vlastne aj poslanci a konkrétne teda ministri 

Oľano, ktorí za to hlasovali, sa rozhodli inak.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Stalo sa to, že po prvé nerozhodol o tom parlament, rozhodla 

vláda. Viete, že v posledných týždňoch bola diskusia o tom, či do toho má vstúpiť parlament 

alebo nemá vstúpiť parlament. Nakoniec ministri aj s požehnaním ministra spravodlivosti, na 

ktorého názor sme čakali, požehnali to, že môže vláda rozhodnúť bez toho, aby do toho 

vstupoval parlament, alebo výbor pre obranu a bezpečnosť. Proste to sa udialo.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Áno, vy opisujete fakt len ja sa pýtam, že čo konkrétne stojí za 

tou zmenou toho pohľadu? Čo sa stalo?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „To sa musíte opýtať členov vlády. Ja vám na to neviem odpovedať, 

pretože ja som takú právnu analýzu nevidel ani na tom výbore pre obranu a bezpečnosť, kde 



sme o darovaní migov diskutovali, ale žiadnu právnu analýzu sme nevideli, ale nakoniec teda 

ministri dospeli k presvedčeniu, že týmto spôsobom ako rozhodla vláda, môžu toto darovanie 

úspešne dotiahnuť do konca bez toho, aby do toho vstupoval parlament.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže, aby sme sa nestratili v tom, vy ste členom Výboru pre 

obranu a bezpečnosť, pán Naď to tam s Vami rozoberal veľmi dopodrobna, ale vy ste vlastne 

nevideli na základe akých právnych argumentov sa ministri potom rozhodli, že rozhodnú o 

odoslaní tých migov.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Takáto právna analýza na branno-bezpečnostnom výbore nebola 

prezentovaná a ak ste videli potom aj výstup pána ministra obrany a premiéra po rozhodnutí 

vlády, tak aj z toho bolo trošku také rozporné, že či takou právnou analýzou disponujú alebo 

nie.“  

 

Michal Kovačič, moderátor: „My sa už venujeme tomu 4 minúty. Hneď vám dám, páni, slovo 

len mne to pripadá absurdné. Vy ste členom Výboru pre obranu a bezpečnosť a vy ani neviete, 

že na základe čoho sa to teda právne rozhodlo? Skúste vysvetliť ľuďom.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Pretože... už neviem, ako lepšie by som vám to vysvetľoval. 

Parlament do toho...“  

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ste  za to, aby teda sme tam poslali tie migy a ste, schvaľujete 

to rozhodnutie vlády?  

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Samozrejme.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ale neviete na základe čoho?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Samozrejme. Od začiatku, ako som povedal a to bola odpoveď na 

vašu otázku, od začiatku tejto vojny mi jasne rozlišujeme, kto je agresor a kto je obeť a 

pomáhame tej obeti a sme aj za to, aby tam tie migi išli. Pán Matovič zrejme v tom čase, keď tu 

sedel, bola ešte alternatíva, že o tom bude rozhodovať parlament, ale nakoniec aj pán minister 

spravodlivosti, aj ostatní členovia vlády za všetkých bývalých koaličných strán dospeli k 

presvedčeniu, že môže o tom rozhodnúť vláda. To je celé.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Skúsme jasne. Treba zverejniť tú právnu analýzu?“  

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Samozrejme.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Matovič povedal, že sa to nestane.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Tak sa o to pokúsime cestami, ktoré nám parlamentná demokracia 

a zákon o rokovacom poriadku umožňujú.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Majerský, kým ja som sa veľmi intenzívne snažil nájsť 

postoj KDH a teda prehľadal som váš oficiálny Facebook. Našiel som tam, že tam máte nového 

experta na energetiku, že ste si upratali kanceláriu, že ste trafili basketbalovú trojku v novej 

telocvični. A k tomuto, že vôbec nič. Vy sa vedome vyhýbate tej téme?“ 

 



Milan Majerský, KDH: „Nie, nevyhýbame sa tejto téme. Veľmi jasne vám poviem stanovisko 

KDH k tejto téme. Tu a teraz. Možno tu je najlepší priestor na to, aby sme sa vyjadrili.“  

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ste si to šetrili.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Jasné. Sme svedkami chaosu a tento chaos sa pretavil aj do tejto 

konkrétnej problematiky. Namiesto toho, aby ľuďom bolo jasne povedané, kto má rozhodnúť, 

sa tejto vláde podarilo rozdeliť národ. Národ je rozčesnutý na dve skupiny, na dve polovice a 

už nejaké možno 3 týždne, 4 týždne, možno viac ako 4 týždne sa tu handrkujú, kto mal vlastne 

rozhodnúť. Boli sme svedkami tlačovej konferencii, na ktorej bol minister obrany a premiér. 

Jeden tvrdil, že je právna analýza, druhý tvrdí, že nie je právna analýza, veď my máme priamo 

volený parlament, prečo sa to nedalo do kompetencie národnej rady, ktorá by rozhodla o tom, 

či majú alebo nemajú ísť migy na Ukrajinu. Mne jedno čudné, že donedávna, do piatku bolo 

otázkou pre Oľano, že či pôjdu alebo nepôjdu to, či dostaneme za nich 900 miliónov EUR? 

Lebo mne sa zdá, že to nie je principiálna otázka pre Oľano, ale to či nám niekto za to zaplatí. 

To je ďalšia vec. A druhá vec, ak by bolo KDH vo vláde, určite by neriešilo 5 týždňov pred 

celým národom, či pošlem alebo nepošleme, ako pošleme, s kým pošleme, tajne alebo verejne. 

KDH by najprv hľadalo riešenie, právne a legálne správne riešenie a potom by toto riešenie 

dalo tam, kde má byť na rozhodnutie.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Opäť sme sa dozvedeli, čo by ste teda vy nerobili. Len 

potrebujem vedieť aj čo by ste robili, aby sme si vedeli predstaviť, ako by ste sa...“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Ja som to povedal. Parlament. Parlament.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže  na to by bola potrebná asi novela ústavy, či?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Právna analýza je alebo nie je? Veď to na jednej tlačovej konferencii 

povie premiér, že nie je a minister obrany, že je. Tak my vlastne vôbec ani nevieme, či je alebo 

nie je táto právna analýza.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „No len to, čo sa týka parlamentu... viete, celý tento, celý tento spor 

by nevznikol, ak by vláda nebola v demisii, čiže ak hovorí pán majerský, že ak by tu bolo KDH, 

tak by rozhodoval o tom parlament. No áno, ak by tu bolo KDH, taktiež by bola vláda v demisii? 

Predpokladám, že nie. A ak by nebola, tak v tom prípade by o tom nemusel rozhodovať 

parlament. Chápeme sa. Čiže...“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Som rád, že to takto hovoríte. Ak by to bolo KDH, vláda by nebola 

v demisii. Lebo KDH by bolo garanciou toho, že dovládne za 4 roky.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „By ste udržali spory Richarda Sulíka a pána Matoviča teda 

nejakým spôsobom v medziach? Dobre, tak to to naozaj nevieme, ale v každom prípade aby sme 

tomu rozumeli, takže v prípade, že by ste boli vo vláde, tak by ste boli za to, aby parlament aj 

bez zmeny ústavy odobril odoslanie tých migov a urobili by ste to tak?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Určite áno, veď parlament je priamo volený ľudom.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Aj keby vláda nebola v demisii.“ 

 



Michal Kovačič, moderátor: „Dobre páni, poďme na stanovisko Hlasu, lebo to je možno ešte 

trošku sme zmätočnejšie, lebo pán Kmec, zahraničnopolitický expert Hlasu, hovoril konkrétne 

vo februári na odoslanie migov toto.“ 

 

(zo záznamu) 

Peter Kmec, Hlas-SD: „Nevidím tam nejaký veľký problém.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Raši, vaši voliči čo si majú z tohto povedať?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „No Hlas-sociálna demokracia, keďže ohľadom migovi je veľká 

debata, zadefinovali 4 podmienky, ktoré sú nevyhnutné na to, aby sa mohlo s migmi niečo 

robiť.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Toto nemá dva roky. Toto je výrok pána Kmeca, ktorý 

predpokladám je váš kandidát na ministra zahraničných vecí. Je to bývalý veľvyslanec v 

Spojených štátoch, tak hádam vie, čo hovorí, tak on nevidí nejaký veľký problém a vy potom 

nejaký väčší problém vidíte. Takže aby sme tomu rozumeli, pozreli ste si prieskumy, zistili ste, 

že Smer vás dobieha, tak ste otočili?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Pán moderátor, pokiaľ mi necháte 25 sekúnd, tak skúsim urobiť 

aspoň jednu ucelenú vetu. 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ja vám bez problémov nechám, len chcem povedať, že 4 

podmienky Hlasu sme aj v tejto relácii už opakovane počuli, tak len aby sme rozumeli zmenu 

toho pohľadu.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Takže ešte raz. Pán moderátor, 4 podmienky Hlasu vznikli pred 

akýmkoľvek prieskumom a tie 4 podmienky boli jasne zadeklarované ako tie, ktoré sú 

nevyhnutné na to, aby sa k takémuto aktu mohlo pristúpiť a tie dve, čo stále splnené nie sú, je 

pomoc ľuďom a preto sme hovorili aj o Lex Slovensko, nielen o Lex Ukrajine a hovorili sme aj 

o tom, a to je to základné, že tá pomoc musí byť legislatívne čistá, teda aj v súlade s ústavou a 

čo vidíte na základe debaty, ktorá tu bola, tu neexistuje žiadna analýza, nič ani žiadne 

vyjadrenie ústavného súdu, ktoré by toto legitimizoval. Ja v každom prípade sa vláda rozhodla, 

je to rozhodnutie vlády, ktoré je platné, migy, ktoré boli teraz uzemnené zrejme čas z nich odletí 

na Ukrajinu, tým je téma uzavretá a ja verím, že sa začneme venovať tomu, čo tu ľudí naozaj 

trápi a to sú energie, zdravotníctvo a tak ďalej a tak ďalej...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „To som rád, že sme to takto veľmi rýchlo vyriešili, čiže aby sme 

si definitívne uzavreli, keďže môže byť teda Hlas konkrétne vo vláde, tak len hypoteticky 

príklad: tých migov má byť teda trinásť. Vláda tam desať stihne odoslať. Vymýšľam si. Stihne 

desať odoslať, tri nestihne, keď Hlas príde do vlády a bude to mať v rukách, tak tie tri pošle 

tiež?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Pán moderátor, vláda stihne odoslať všetky, aby sme tu 

nevymýšľali...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Tomu rozumiem, len či by ste to chceli nejak zvrátiť to 

rozhodnutie?“ 

 



Richard Raši, Hlas-SD: „No museli by sme mať istotu, že je to ústavne čisté rozhodnutie. Keď 

ústavný súd povie, že toto rozhodnutie nebolo legitímne, v súlade s ústavou, tak to táto vláda 

nemohla urobiť. A koniec.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Fico povedal, že on sa nebude obracať na ústavný súd, 

lebo by to trvalo možno 5 rokov, takže ústavný súd možno bude rozhodovať možno...“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Ale ja si myslím, že ústavný súd so svojim novým šéfomo tejto stavbe 

so svojím novým šéfom Fiačanom by o tomto vedeli rozhodnúť relatívne rýchlo.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže dáte to na ústavný sú?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Nie, nedáme to na ústavný súd. Podnet na generálnu prokuratúru 

išiel. My sme povedali, že...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Zo strany Smeru?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Zo strany smeru. Áno. Čiže žiadne ďalšie podanie nedáme. 

Rešpektujeme rozhodnutie vlády, takto sa rozhodli so všetkou zodpovednosťou aj s tým, že my 

tvrdíme, že to nebolo v súlade s ústavou a tým je to pre nás uzavretá téma a opakujem, verím, 

že sa začne táto vláda aj Eduard Heger sebe a po migoch venovať aj občanom Slovenskej 

republiky.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Grendel chcel niečo dodať.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Iba dve poznámky. Viete, ktorá vláda rozhodla o tom, že migy 

končia? A kupujú sa F-16-tky americké. Tam stál pán Pellegrini za pánom ministrom obrany 

Gajdošom, keď sa podpisovala zmluva, je jedna vec. A druhá vec, sú aj lepšie výroky ako tento 

pána Kmeca, ktorý ste strihli. Pán predseda strany Pellegrini sa 14. marca vyjadril pred 

médiami, že on z tohto nebude robiť tému a nevidí problém v tom, že sa rozhodne o migoch a o 

tri dni nato 17. marca už dal vyjadrenie verejné, opäť pred médiami, že teda vidí v tom problém, 

tak oni sú aj aj nemajú problém aj majú problém. Ale nikdy nie sú za.“ 

 

 Richard Raši, Hlas-SD: „Pán poslanec. Buďme korektní. Štrnásteho odznelo, že to bude 

rozhodnutie vlády, ktoré budeme rešpektovať a sedemnásteho na dotaz z médií sme dali otázku, 

že to podľa nášho názoru to bolo rozhodnutie neústavné, ale s tým nič nemôžeme robiť. Je to 

rozhodnutie vlády, ktorá na seba preberá aj plnú zodpovednosť, ale keď si pozriete vyjadrenia 

zo štrnásteho a zo sedemnásteho, nenájdete tam žiaden rozpor, tak vás poprosím vás poprosím, 

pozrite si to, rozpor tam nenájdeme, v tomto sme konzistentní, je to zodpovednosť vlády, 

rešpektujeme to a otázka migov je pre nás na túto chvíľu uzavretá a opakujem, dúfam, že sa 

vláda začne zaoberať aj občanmi Slovenskej republiky a ich problémami a kľudne si to 

pozrieme aj spolu, asi to môžeme vysvetliť, keď niektoré veci nečítate s porozumením.“  

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Akurát dnes som videl ten zostrih zo 14 a 17, kde pán Pellegrini 

aj spomínal okrem tohto aj to, či to bude riešiť trestnoprávnu rovinu...“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „To ani nerobíme. A to ani nerobíme.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „... a sedemnásteho už hovorí, že a vláda bude musieť niesť aj 

prípadné trestnoprávne dôsledky.“ 



 

Richard Raši, Hlas-SD: „Pán Gábor Grendel, my podávanie nedáme a reagoval na otázku 

novinárov, kde povedal, že podľa nášho názoru to nie je v súlade s ústavou, ale my podanie 

nedávame, bol už dané inou opozičnou stranou, tak prosím hovorme a čítajme s porozumením.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre páni. Generálna prokuratúra sa k tomu musí vyjadriť. 

Pán Fico síce nepresnil, čo od toho očakáva, keďže otázne je, že či by to napokon neskončilo 

len na ústavnom súde ako otázka, ale v každom prípade, keď už ste spomenuli pána 

Pellegriniho, ja som si všimol, pred malou chvíľou hovoril v RTVS, že tie migy je zbytočné volať 

šrotom, pretože oni vedia do troch hodín odletieť do Kyjeva na príkaz vlády. To máte odkiaľ?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Tak asi pán predseda mal informáciu, ktorá hovorí o tom, že...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Asi sa rozprávate, nie?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Určite sa rozprávame, ale pán predseda Pellegrini mal informáciu 

o tom, že niektoré z tých migov sú také, že keď sa rozhodne, sú schopné odletieť na miesto 

určenia, tým chcel povedať to, že nejde o kopu šrotu, pretože pokiaľ máme informácie, tak s 

tými migmi už pracujú, alebo boli pozrieť nejaký ukrajinský technici a časť týchto migov vie, 

tohto šrotu ako bol nazvaný nejakým predstaviteľom vlády, vie odletieť do Kyjeva alebo kde 

bude potrebné. Takže časť týchto migov v zjavne je v takej kondícii, že odletieť vie.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „On zrejme nemyslel všetkých trinásť, takže nemyslel, dobre. 

Pán Grendel, toto viete potvrdiť, že naozaj sú letu schopné a do troch hodín vedia odletieť?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Sú také informácie, že niektoré tie stroje sú ešte letu schopné. 

Áno.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „A kolko?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ale je tu problém aj s nedostatkom pilotov a tak ďalej. Presné čísla 

vám neviem ja povedať.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Počul som informáciu, že máme vlastne len 5 pilotov aktuálne. 

Poďme ale teda na tú náhradu, ktorú má Slovensko za tie migy dostať, ideme tam posielať, teda 

na Ukrajinu, podľa rozhodnutia vlády nielen migy, ale aj systémy KUP a Jaroslav Naď hovorí, 

že dohromady tá náhrada bude mať hodnotu 900 miliónov EUR.“ 

 

(zo záznamu) 

Jaroslav Naď, minister obrany: „Americká strana nám zatiaľ neumožnila zverejniť tú 

informáciu, keď nám ju umožní zverejniť, tak to urobíme. Je to najmä kvôli tomu, lebo tú 

techniku, kde prebiehali mesiace rokovaní, sa uchádzalo viacero krajín a Slovenská republika 

bola tá, ktorá bola, ktorá vyhrala túto súťaž takpovediac.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „200 miliónov má byť z európskeho mierového nástroja, teda z 

Bruselu a 700 miliónov teda v nejakých zbraňových systémoch. Pán Grendel, je mi jasné, že aj 

keď viete, čo dostaneme, tak mi nepoviete, čo to je. Ja sa len pýtam, že či ste spokojní s tým, čo 

pán Naď vyjednal?“ 

 



Gábor Grendel, OĽaNO: „Určite áno. Myslím si, že je to pre bezpečnosť Slovenskej republiky 

dobrá správa bez ohľadu na to, či by migi išli alebo nie, táto dohoda je pre Slovenskú republiku 

výhodná. Áno.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Oveľa otvorenejší, teda ako členovia koalície, je pán 

Pellegrini, lebo on pred chvíľou povedal, že on už tuší, čo dostaneme a citujem, ak som to dobre 

zachytil, keď tak keď tak ma opravte, pán Raši, tá cena prichádza v tom, že my budeme platiť o 

to menej, ako to má hodnotu.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Pokiaľ som to počul dobre, lebo som bol na ceste do Markízy, pán 

predseda Pellegrini hovoril, že 200 miliónov je teda ten z toho európskeho, čiže nesúvisiaci a 

že 700 miliónov EUR dostaneme vo forme nejakej techniky. Teda či to bude technika za 700 

miliónov alebo za miliardu. Čiže keď hovoril, že o to menej budeme platiť, pochopil som to tak, 

že keď dostaneme niečo za miliardu, tak 700 miliónov, ako keby sme platiť nemuseli, keď to 

bude za 700 miliónov, malo by to byť bez odplaty.“  

 

Michal Kovačič, moderátor: „Mne teda z toho vychádza 700 miliónová zľava na stíhačky F-

16.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Mne určite nie. Teda ja si myslím, že určite nie. Nemám túto 

informáciu, ale som pre... stíhačky F-16 predsa bola podpísaná riadna zmluva, ale viete aj...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ja len, že nenakupujeme od Spojených štátov toľko techniky, z 

ktorej sa dá 700 miliónová zľava zraziť. Takže...“ 

 

 Richard Raši, Hlas-SD: „Nie. Môže to byť nejaký obranný systém, vymýšľam. Ale teraz 

poviem jednu vážnu vec. Vidíte, čiže máme tu migy, na vládu je predložená analýza, o ktorej 

nevie nikto, dokonca ani člen branno-bezpečnostného výboru. Máme dostať niečo za 700 

miliónov EUR, o čom nevie znova nikto nič, tak potom prečo... možno o tom viete vy, ale nevedia 

o tom poslanci. Ale hovorím... no áno, ale však to je dôležité... a ako potom chceme, aby občania 

Slovenskej republiky alebo aj opoziční aj koaliční politici boli kľudní, keď my nemáme zásadné 

informácie k takýmto zásadným veciam, ktoré sa týkajú nejakej vojenskej zmluvy a dodania 

vojenského materiálu, tak potom sa nečudujme, potom sa nečudujme, že je tu z toho mesiac 

naozaj jeden veľký nepokoj, že sa tu mesiac nič iné nerobí a nič iné nerieši, pretože tie 

informácie až do konca a potom do toho vstúpi poverený premiér Heger a minister obrany, 

ktorý jeden povie, že teda analýza je, druhý povie, že analýza nie je, tak potom sa nečudujme, 

že tá situácia...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Nechajme reagovať pána Grendela. Už by bolo asi dobré, aby 

pán Majerský povedal niečo.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Nerád by som takou nejakou salámovou metódou, že čo všetko nie 

je za tých 700 miliónov, ale teda aj F-16-tok sa to netýka. To som chcel ako jednu poznámku 

a druhú...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Príde tá technika, z ktorej máme teda dostať takúto zľavu, alebo 

ju dostať zadarmo, ešte do volieb?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „To vám to vám neviem povedať, kedy to presne príde, ale pán 

minister to určite oznámi, ale druhá vec ktorú som chcel povedať, že samozrejme každý 



poslanec mal právo prísť na ten neverejný branno-bezpečnostný výbor, aby sa oboznámil s 

informáciami, ktoré minister obrany bol schopný a ochotný pred nimi v neverejnom režime 

zverejniť. Takže ako v tomto ja problém nevidím, skôr teda tá právna stránka. Tá je pre mňa 

stále stále otvorená, ale keďže všetci členovia vlády jednohlasne súhlasili s týmto spôsobom 

darovania, tak verím tomu, že to bolo právne čisté riešenie.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Jednu poznámku. Ale vy, členovia výboru ste nechceli prijať 

uznesenie, ktoré by s týmto súhlasilo, ale iba ste to... čiže tá pochybnosť bola aj medzi vami.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre, páni. Posuňme tú tému. Pán Majerský, vy ste spomínali, 

že vám príde nepatričné, že sa nejakým spôsobom diskutuje o tej náhrade, čiže tých 700 

miliónov, ktoré navyše teda mal nejakým spôsobom pán Naď vyjednať, to sa vám nepáči? Pán 

Gyimesi, kolega pána Grendela, to označuje za judášsky groš.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Tak každá jedna náhrada je dobrá pre Slovenskú republiku, či je 

dostatočne adekvátna, to ja neviem v tejto chvíli posúdiť, Slovensko ale na druhej strane nikdy 

sa necítilo tak bezpečne, ako keď je naozaj v zoskupení štátov NATO, lebo máme tam garanciu 

a jej členských štátov, že Slovensko aj keď by bolo napadnuté, alebo by hrozilo nejaké 

nebezpečenstvo, tak máme tú garanciu bezpečnosti. Na druhej strane, vráťme sa späť a 

uzavrieme už túto tému, lebo v podstate už to je tak či tak nejakým spôsobom uzavreté od piatku. 

Ste odvolaná vláda. Ste vláda z poverením. Ja nevidím dôvod, prečo odchádzate parlament, 

veď už aj Sloboda, Saska vám dala súhlas na to, že vám to schváli. Neviem prečo aj v Oľano 

ste zastrečkovali a povedali si, že veď nech sa to vyrieši na úplne inej úrovni. Tam sa to malo 

vyriešiť a bol by svätý pokoj. Mali by sme od tejto témy už proste pokoj. 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „To je otázka samozrejme na predsedu vlády a ministra obrany, nie 

na mňa ako poslanca, lebo o tom rozhodla vláda a je to z rozhodnutia premiéra a ministra 

obrany.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Tak toto je myslím dosť relevantná otázka na vás, keďže ste 

podpredsedom parlamentu za Oľano a pán Matovič povedal, že poslanci Oľano on ich vyzve, 

aby za také niečo nehlasovali.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ale keď sa raz vláda rozhodne o niečom rozhodnúť, tak do toho ja 

sa môžem aj na hlavu postaviť aj v pléne Národnej rady, ale nič na tom nezmením. Tak to je.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Nie. Len sme hovorili o tom, že by sa o tom mohlo hlasovať a 

pán Matovič povedal tu v utorok, že on povie poslancom Oľano, nech hlasujú proti, čiže by to 

asi neprešlo. To je asi súčasťou rozhodovania.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Možno keby mal tie informácie, na základe ktorých všetci ministri, 

aj ministri za Oľano, hlasovali za to darovanie, tak by ich neodhováral.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre, páni. Poďme asi ďalej. Snáď sa v ďalšej téme 

dostaneme naozaj ďalej. Ide teda o to, že v tieni tých stíhačiek sú trošku ambulancie, v ktorých 

je akútna situácia. Premiér sľúbil na dofinancovanie 283 miliónov EUR a to bolo vlastne už v 

januári. Ale dodnes vlastne tá situácia nie je definitívne vyriešená a teraz ju má na starosti nový 

štátny tajomník a fakticky minister Michal Palkovič.“ 

 

(zo záznamu) 



Michal Kovačič, moderátor: „Viete garantovať, že to čo hovoria ambulancie, že sú pred 

kolapsom a teda že by mohli skolabovať, tak sa nestane?“ 

Michal Palkovič, štátny tajomník MZ SR: „No urobíme všetko pre to. Samozrejme, že myslím 

si, že to je odvrátiteľný stav, je to určite stav, ktorý práve pri tých rokovaniach sa budeme snažiť 

vyriešiť.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Majerský, vy máte k tejto téme asi najbližšie, najmä k 

následkom, keďže ste županom. Máte dôveru v pána Palkoviča, že naozaj toto stihne vyriešiť a 

od apríla nebudú zavreté ambulancie?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „No tak pán premiér dal slovo, pán premiér niečo sľúbil a na to, aby 

ho dodržal to slovo, ktoré dal občanom Slovenskej republiky, stačí, aby sa stretol minister 

zdravotníctva, minister financií a premiér. A to máme v jednej osobe. To znamená, že keď sa 

pán premiér stretne a povie si, že od 1. apríla dávame 283 miliónov EUR na ambulancie, je to 

vyriešené a nebudeme svedkami nekoordinovaných poplatkov v jednotlivých ambulanciách, 

nebudeme svedkami toho, že niekto možno zatvorí ambulanciu, alebo si dá enormne vysoký 

poplatok. A kto bude na konci? To občan, ktorý navštívi ambulanciu, zaplatí si za svoju liečbu, 

za svoju zdravotnú starostlivosť.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre vy ste to zglosovali, na druhej strane naozaj viete, aká 

je tá situácia priamo v regióne. Takže ide o to, že tvrdí premiér, že tie peniaze sú pripravené, 

naozaj má vyjsť úhradová vyhláška, takže ja sa pýtam, či vidíte nejaký problém v tom, aby od 

apríla fungovali ambulancie v štandardnom režime? 

 

Milan Majerský, KDH: „Budú fungovať v štandardnom režime, príde prípis jednotlivým 

prevádzkovateľom týchto ambulancií, že ich zdravotná starostlivosť bude garantovaná štátom. 

Že premiér vylúčil, vyčlenil tých 283 miliónov EUR na to, aby mohli riadne fungovať. Ak toto 

bude, ale 1. apríl je za dverami a verím, že z toho nebude 1. aprílový žart.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Krátko keď môžem zareagovať, lebo naozaj kolaps ambulantného 

sektoru má taký istý dopad, ako keď skolabuje nemocničný sektor. Je to prvé dvere, ktoré 

pacient otvorí, sú ambulantné dvere. Keď premiér povedal, že sa to vyrieši, tak sa povedali aj 

zdroje, z kadiaľ na to budú a zdroje teda sú. A keď nový štátny tajomník, ktorý je skoro minister 

ale nie je minister, povie, že urobíme všetko pre to, tak to už je celý zdravotnícky sektor v 

ohrození, lebo uvedomme si, že ambulancie nemajú zmluvu, keď budú chcieť pokračovať a sa 

nezavrú, začnú pýtať poplatky. Máme tu kritickú situáciu s bežnými liekmi. Však keď idete do 

lekárne, tak bežný liek nedostanete. Máme tu problém s novými liekmi, máme problém s 

onkologickými liekmi, máme problém s tým, že nemocnica napriek tomu, že zvýšili platy a 

peniaze do rozpočtu boli dané, tieto financie nedostali. Takže už netreba urobiť všetko pre to. 

Treba to urobiť ihneď. Premiér, minister financií a minister zdravotníctva v jednej osobe, keď 

to sľúbil, tak nový poverený štátny tajomník to má zajtra urobiť. Financie na to sú. To bol aj 

záver rokovania, keď rokovali s ambulantným sektorom, že financie sa na to nájdu.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Vy ste otvorili hneď niekoľko tém, ale ostaňme naozaj 

pri tých ambulanciách. Napríklad bežne dostupné lieky naozaj je problém aj v iných krajinách 

okolo nás. Pán Grendel, váš postoj...“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Nie taký, ako u nás. Buďme féroví. V Rakúsku sa kúpiť dajú, ale 

ľudia z východu do Rakúska nedôjdu.“ 



 

Michal Kovačič, moderátor: „Váš postoj k tejto téme je taký ako pána Matoviča, že Vladimír 

Lengvarský to robil zle a mal tam ostať Marek Krajčí? To zjednoduším, samozrejme.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Tomu rozumiem, ale keď vás zaujíma názor pána Matoviča, treba 

si ho zavolať, mali ste ho tu, poznáte jeho názor...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Zaujíma ma váš názor, ale snažím sa k nemu nejako 

dopracovať, aby bol čo najkonkrétnejší.“  

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Tak. To, že môže byť problém s ambulantným sektorom, to varovali 

a naznačovali moji poslaneckí kolegovia zo zdravotníckeho výboru už v čase, keď sa viedli 

rokovania s lekárskymi odborármi kvôli zvyšovaniu platov a keď sa uzavrela tá dohoda, ktorú 

nakoniec vláda uzavrela, tak moji kolegovia upozorňovali na to, že sa tá dohoda netýka 

ambulantného sektora a že je len otázkou času, kedy sa ozvú lekári práve z tejto časti 

poskytovania zdravotnej starostlivosti. Čiže nie je to, by som povedal, niečo, čo sa nedalo 

predvídať. Teší ma prísľub, verejný prísľub pána štátneho tajomníka. Ja mu dôverujem. Myslím 

si, že jeho profesionálna minulosť je dostatočnou zárukou na to, že bude vykonávať svoju 

funkciu, i keď len štátneho tajomníka, dostatočne odborne a dobre. A dôverujem jeho prísľubu, 

že sa to podarí vyriešiť.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Len krátka poznámka. My už všetci veríme a naozaj mi už všetci 

fandíme, aby sa to vyriešilo, lebo ide o život a zdravie. Toto nie je v rukách štátneho tajomníka 

povereného. Toto je v rukách trojjediného, ktorý je ministrom zdravotníctva, financií aj 

premiérom, pretože tu ide už len jedno rozhodnutie, aby financie išli na ambulancie a toto štátny 

tajomník bez urážky k jeho veľkosti rozhodnúť ani nemôže, lebo štatutárom je minister a tento 

podpis tento podpis premiér Heger doteraz neurobil. To znamená, že teraz pár dní pred 1. 

aprílom sme v riziku, že naše ambulancie nebudú mať zmluvy a nebudú poskytovať zdravotnú 

starostlivosť a prenesú to na našich občanov. Čiže toto je čisto rozhodnutie premiéra Hegera 

odvolaného a hovorím to aj preto, lebo ťažko je byť ministrom zdravotníctva, financií, 

premiérom a budovať novú stranu. Uvedomme si, že on má predsa jeho relácie, kde chodí sám, 

sú len o tom, že buduje nejakú novú stranu Oľano 2 alebo Demokrati 1 a o ničom inom, čiže 

hovorím to preto, že tento za ne... on nestíha riešiť základné problémy a poskytovanie 

zdravotnej starostlivosti je základným problémom...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre, nechajme zareagovať pána Grendela a posuňme sa.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Súhlasím, že štatutárom je samozrejme minister, ale pán štátny 

tajomník je tam práve na to, aby gro tej práce odviedol on. Áno, tá konečná zodpovednosť alebo 

ten konečný podpis je na premiérovi a chcem povedať, že žiadna vláda by si nelajsla, aby 

skolaboval ambulantný sektor nielen pred voľbami, ale nikdy. Takže...“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Ja viem, ale skoro si to lajsla pri nemocničnom, pamätáte, že...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „(nezrozumiteľné)...že všetko musí byť doriešené na poslednú 

chvíľu a v posledných hodinách. Ale posuňme sa trošku ďalej ešte, Michal Palkovič okrem toho, 

že musí riešiť túto situáciu s ambulanciami, tak musí vyriešiť aj akým spôsobom riešiť 200 

miliónov z Plánu obnovy. Minister Lengvarský, keď odchádzal, tak zverejnil teda už kompletný 

zoznam, ako sa má tých 200 miliónov rozdeliť, najviac po 40 miliónov má dostať štátna 

nemocnica v Poprade nemocnica Agel v Leviciach takisto 40 miliónov, nemocnica Penty v 



Spišskej Novej Vsi 40 miliónov. Pán Majerský, keď ste videli ten zoznam, boli ste spokojní s 

výsledkami tej Komisie?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Tak z časti som bol spokojný, z časti som sa pýtal vnútorne, že prečo 

napríklad na konci Slovenska napríklad v Humennom nedostala nemocnica svoje finančné 

prostriedky. Na východe Slovenska je naozaj rekordne vysoký nedostatok kvalitných 

zdravotných zariadení a ešte tie, ktoré sú, napríklad nemocnica vo Svidníku alebo v Snine majú 

byť podľa novej OSN-ky zrušené. Toto je nebezpečenstvo pre bežného obyvateľa, ktorý žije v 

koncových obciach na pohraničí, že zrazu je mu, bude znemožnená základná zdravotná 

starostlivosť.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre, keby tu bol ktorýkoľvek župan, tak zase určite hovorí o 

svojich nemocniciach. Mne ide o transparentnosť tohto procesu skôr. Chcem sa opýtať, pán 

Raši, vy stále opakujete aj v tejto súvislosti, že z Plánu obnovy sa bratislavské Rázsochy 

nestihnú. Čiže čo je vaše riešenie, čo treba urobiť? Chceli by ste radšej napríklad odkúpiť 

nemocnicu Penty, alebo čo by ste spravili?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Určite nie. Bratislavské Rázsochy, len malý detail ako na semafore 

zelená je, že nám to ide, tak tu máme červené a oranžové, už niektoré oranžové sú medzi tými 

červenými, čo veľmi jednoduché svedčí o jednom. Rázsochy sa postaviť nestihnú a jediný, kto 

tomu verí je poverený premiér Heger, ale asi len preto, lebo nemá čas si to naštudovať. Čo s 

tými peniazmi. Sme presvedčení, že Rázsochy sa z týchto peňazí nestihnú postaviť a potom to 

riešenie je jednoduché. Peniaze, ktoré mali ísť na Rázsochy presunúť na projekty, ktoré sú 

pripravené, napríklad aj do regiónov, pretože v regiónoch okrem Humenného sú tam aj mnohé 

ďalšie nemocnice, nielen tie, čo prevádzkuje súkromný prevádzkovateľ, ale ktoré sú aj NO-čky, 

alebo ktoré prevádzkujú predsa župy, Trenčianska, Žilinská. Čiže presunúť peniaze z Rázsoch 

na projekty, ktoré sú pripravené v našich regiónoch, nech sa tie nemocnice zrekonštruujú, 

dostávajú. Pacientovi je jedno, kto je prevádzkovateľom. Zopakujem, jedno. Rázsochy robiť 

potom formou PPP alebo zo štátnych zdrojov. Nestihneme urobiť nič na Rázsochách, pretože 

my doteraz nevieme koľko lôžok bude a v akej štruktúre. To znamená, že neviete urobiť ani 

projekt a už vôbec nie obstarávanie.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „V prípade, že by sa Hlas teda chopil moci po voľbách, tak sa 

pokúsi teda všetky tieto peniaze prerozdeliť na ďalšie projekty obnovy nemocníc.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Áno, budeme mať jedinú prioritu, aby tieto peniaze išli tam, kde sa 

stihnú minúť, lebo aj peniaze, ktoré majú ísť na vybraté nemocnice, ja som rád, že tam idú, aj 

keď to bolo v posledný deň, keď hocičo urobíte vy... urobí to veľký otáznik, ale verím, že to bolo 

urobené transparentne, a ďalšie peniaze z Rázsoch, ktoré sa nestihnú minúť, nech idú na 

pripravené projekty, no našim obyvateľom je jedno, kto nemocnicu prevádzkuje, ale nie je mu 

jedno, aká kvalita zdravotnej starostlivosti sa tam poskytuje a hovorím to aj preto, lebo okrem 

Sniny, okrem Svidníka máte aj Vranov, ktorý má byť zredukovaný a máte aj v Košickom kraji 

je to Kráľovský Chlmec, Trebišov a keď tieto nemocnice keď chce táto vláda ich zmeniť na 

doliečovacie rehabilitačné oddelenia, ten pacient nebude mať kde ísť.“  

 

Michal Kovačič, moderátor: „Vidím, že pán Grendel si napísal množstvo poznámok, takže asi 

chce reagovať.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Veľa tém sa tu otvorilo, asi sa všetci traja zhodneme v tom, že 

investičný dlh v zdravotníctve je obrovský za tých 30 rokov samostatnosti Slovenskej republiky. 



Vždy budú mestá a nemocnice, ktoré nebudú spokojné s tým, kedy budú obnovené, kedy dostanú 

peniaze. Jednoducho je nejaký obmedzený počet financií. Tie sa musia rozdeliť to, či výber pána 

ministra Lengvarského bol alebo nebol kóšer, či splnili tie kritériá tak ako mali, alebo či tam 

niekto nebol diskriminovaný, to ma preveriť, či už nový štátny tajomník alebo aj premiér Heger. 

Avizovali, že všetky tie zmluvy a rozhodnutia prehodnotia, podrobia auditu a potom oznámi 

rozhodnutie. Čiže na to by som si počkal.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Sľubovali to tento týždeň. Teraz sľubujú, že budúci týždeň.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Snáď, snáď to bude. Ja do jeho pracovného programu nevidím, 

ale...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Tie termíny samozrejme horia nielen pri Rázsochách, ale aj pri 

mnohých ďalších nemocniciach.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „...ale teda čo sa týka tých Rázsoch, asi sa zhodneme aj na tom, že 

Bratislava potrebuje modernú koncovú veľkú nemocnicu štátnu, presne tak. A čo sa týka 

Rázsoch, no viete, keď bola pri moci strana Smer, tak v prvej vláde 2006 až 2010 sľubovala 

Rázsochy. Potom keď v druhej vláde bola pani Zvolenská ministerkou, tak namiesto Rázsoch 

chcela odkúpiť areál vojenskej nemocnice na Patrónke. Z toho zišlo a potom v tretej vláde sa 

zase vrátili k Rázsochám a prišlo k tomu buldozérovému zbúraniu za účasti pána Pellegriniho. 

To si všetci pamätáme tie zábery, čiže ako kolegovia sa tiež nemôžu tváriť, že niečo v tejto veci 

takého zásadného urobili.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Krátka poznámka. Prepáčte. Ale prišla historická príležitosť a to je 

Plán obnovy a miliarda, ktorá teda padla z neba. Kvôli pandémii tieto peniaze boli vyčlenené 

a takúto šancu sme nemali. Máte pravdu, v roku 2009 alebo 10 som predložil na vládu ešte ako 

minister zdravotníctva návrh, aby sa Rázsochy dokončili projektom PPP. Bohužiaľ nová vláda 

Ivety Radičovej na prvom zasadnutí toto zrušila a peniaze z tadiaľ dala preč a potom to dospelo 

až do štádia, že tá konštrukcia nebola dobrá. Peter Pellegrini rozhodol o jej zbúraní, vypísala 

sa  súťaž...“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ale medzitým sa stratil čas tou vojenskou nemocnicou na 

Patrónke.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Už nebudeme rozoberať 12 rokov pôsobenia strany Smer a jej 

riadenie zdravotníctva. Pán Grendel, aktuálne je najdôležitejšie to, že či to, čo hovorí pán Raši, 

prerozdeliť tie peniaze, nejakým spôsobom teda stihnúť iné, menšie projekty. Vy si viete 

predstaviť, že toto sa naozaj ešte pred voľbami udeje?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Bude to závisieť od informácií, ktoré zverejní pán premiér, ja tie 

informácie nepoznám. Bol som zhodou okolností minulý týždeň v Martine a tam musím povedať, 

že postupujú podľa plánu celkom svižne a dobre, takže tam vyzerá, že aj z peňazí z Plánu 

obnovy. V krátkom čase alebo v tom čase ako si to naprojektovali a naplánovali bude 

dobudovaná nemocnica.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Ako naozaj aj ja fandím Martinu, ale napríklad ten... keď príde 

naozaj k nejakému prerozdeleniu alebo oprave, redukcii toho, čo už je prerozdelené, ak príde 

napríklad k zrušeniu dvojročných príprav napríklad v Poprade, tak to bude katastrofa. Veď tam 

sa na tom napracovali ľudia, projektanti, je pripravený návrh na verejné obstarávanie a zrazu 



teraz práca týchto ľudí bude znemožnená a ideme odznova. Ja sa bojím, že aj toto sa nebude 

dať stihnúť práve kvôli tomu, že znovu niekto ide revidovať nejaký...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Uvidíme. Premiér naozaj sľúbil, teda že už budúci 

týždeň sa teda kompletne dozvieme, aké sú výsledky toho auditu. Páni, poďme teraz na 

predčasné voľby a spájanie sa pred nimi a hoci sa to teda začína dotýkať aj tej ľavej časti 

politického spektra, tak začnem tým pravým. Igor Matovič tu totiž v utorok v Na telo plus 

vysvetľoval aj to, ako to bolo s tým nápadom pre Eduarda Hegera, že on má spájať teda 

politické sily podľa plánu pána Matoviča a potom budú mať dohromady viac hlasov. Vraj idea 

bola jeho, ale premiér ju teraz nenapĺňa podľa jeho predstáv, keďže sa spojil s Miroslavom 

Kollárom.“ 

 

(zo záznamu) 

Igor Matovič, OĽaNO: „Ja som večer predtým, ako to Eduard Heger oznámil, som mu 

hovoril, nech sa dohodne radšej s Jánom Budajom a nech to postaví na Zmene zdola, ale nie 

na strane pána Kollára. Vybral si Kollára, nechápu to v Za ľudí, nechápu to v KDH, nechápu 

to v Aliancii a ja sa bojím, že vlastne týmto nepomohol tomu na začiatku.“ 

Michal Kovačič, moderátor: „A keď ste to mali tak fantasticky vymyslené, tak prečo ste to 

neurobili rovno vy?“ 

Igor Matovič, OĽaNO: „Aa prečo by som to robil ja?Zase ja úplne rešpektujem ľudí, ktorí 

majú so mnou zimomriavky, ja som neni dilino, že že neviem čítať situáciu.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Majerský, takže je to tak že vy by ste do toho išli, len pán 

Heger to urobil s pánom Miroslavom Kollárom a tým to pokazil? 

 

Milan Majerský, KDH: „Ja som nikdy nepovedal, že by sme do toho išli. KDH sa 

pripravuje...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „To hovorí pán Matovič, že to vlastne bolo nejakým spôsobom 

ním naplánované a že tak by to bolo rozumné. Takže či to pokazil pán Heger pánom Kollárom?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Plány pána Matoviča nechajme na pána Matoviča. Ja budem 

hovoriť o plánoch KDH a to, čo sa deje v KDH. Náš plán je aktuálny a ten som povedal a 

hovorím stále dookola. KDH sa pripravuje na parlamentné voľby samostatne. Mňa len, mne je 

len ľúto, že parlament namiesto toho, aby pomohol ľuďom, kvitne v populizme a namiesto toho, 

aby sa riešili problémy zdravotníctva, o ktorých sme teraz rozprávali alebo napr. aby sa 

nezmyselný zákaz spaľovacích motorov vyriešil jasným postojom, tak namiesto toho sa tu rieši 

a diskutuje, kto s kým, proti komu.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „To ste veľmi rozvetvili tú odpoveď.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Jasne, že som ju rozvetvil, lebo to sú konkrétne problémy.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „O nej budeme diskutovať dlhšie, tak by bolo nutné, keďže ste 

zahrnuli aj spaľovacie motory, teda do tejto debaty s pánom premiérom.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Lebo to sú konkrétne problémy ľudí a namiesto toho sa tu rieši kto 

s kým, proti komu. Preto som musel.“ 

 



Michal Kovačič, moderátor: „Buď mi odpoviete na dve-tri otázky, úplne jasne, môžeme ísť 

bez problémov ďalej, takže len sa chcem opýtať, či je to naozaj tak, že keby tam nebola Spolu a 

pán Kollár, takže potom by bolo pravdepodobnejšie, že by ste do toho išli? Či toto bol naozaj 

ten neuralgický bod?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „KDH si nenechá rozobrať program KDH jednotlivými politickými 

stranami, ktoré, ktoré by do toho mohli vstúpiť alebo vniknúť. Čo by potom ostalo pre 

konzervatívneho voliča? Veď aj pán Kollár má iné pozeranie, nazeranie na politiku na 

Slovensku, ako by riešil problémy. KDH je tu ponukou pre konzervatívneho voliča.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Keby to bolo na báze pána Budaja, tak nič by to nepomohlo?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Nič by to nepomohlo.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Pán Grendel, pán Matovič tvrdil, že má ten plán celý 

spísaný v esemeske a že ho teda posielal pánovi Hegerovi. Vy viete niečo o takom pláne?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Neviem, či toto sú naozaj tie tie veci, ktoré pomôžu aj tomu 

stredopravému spektru zmobilizovať voličov pred parlamentnými voľbami. Na čo mne 

osobne...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „To hovoril pán Matovič, tak ja sa preto na to pýtam, či to viete 

verifikovať.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „...na čom mne osobne veľmi záleží, pretože prieskumy verejnej 

mienky naznačujú, že je tu istá šanca, aby aj po voľbách v septembri vznikla stredopravá vláda, 

ale okej. Čo sa týka tejto veci. Ona nám bola na poslaneckom klube, nebudem o tom nejak 

podrobnosti vynášať, ale bola nám odprezentovaná na poslaneckom klube v istom čase za 

účasti obidvoch aktérov. A na tom poslaneckom klube to bolo odprezentované v tom duchu, 

áno, že je to nápad Igora Matoviča.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „A teda robí to ale pán Heger inak, ako vám to bolo 

odprezentované, že to vymyslel pán Matovič.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Mne sa mne sa ten na nápad od začiatku nepozdával a podľa mňa 

aj teraz tie prieskumy niektoré neviem, či náhodou aktuálne nemáte. Zvyknete to mať.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Budeme mať budúci týždeň.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Na budúci až? Tak si počkáme, ale už iné agentúry merajú a 

zhodou okolností ja som nevedel, že bude tlačová konferencia pána premiéra o tej novej strane 

v ten deň, ale večer predtým som napísal svojim kolegom, že aby neboli prekvapení 1. októbra, 

ak to spájanie skončí výsledkom 4,5 % jedna strana a 4,5 % druhá strana.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Matovič hovorí, že on to sám predpovedal a že vlastne to 

má byť nejaký dočasný moment, ale v každom prípade poďme to teda posunúť. Pán Majerský, 

ani s demokratmi, ani so Za ľudí, ani s Alianciou, nejdete robiť kandidátku.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Nejdeme robiť kandidátku. KDH sa pripravuje na parlamentné 

voľby samostatne. Na druhej strane KDH má otvorenú svoju kandidačnú listinu.“ 



 

Michal Kovačič, moderátor: „Stranu tuto pána Grendela NOVU, tú nechcete?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „My sme s politickou stranou NOVA vôbec nediskutovali, takže to to 

je irelevantná otázka.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Že keď sa nespojíte s niekým, tak budete pod štyrmi percentami, 

resp. na štyroch percentách.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Ale to sú názory pána Matoviča, tie ma v tejto chvíli naozaj 

nezaujímajú.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Grendel, vy ste Eduarda Hegera odmietli. Tiež teda 

ostávate po boku pána Matoviča. Prečo?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ja som nikoho neodmietol, ani som po nikoho boku sa nerozhodol 

zatiaľ zostať. Ako som to hovoril.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ja som si prečítal rozhovor pre Postoj vašej kolegyne 

Andrejuvovej, nový Hegerov projekt voliť nebudem, nič konzervatívne v ňom nevidím, tak asi 

to nie je tak, že ho nebudete voliť, ale vstúpite doňho.“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „To je, to je vyjadrenie pani poslankyne, odo mňa také vyjadrenia 

určite nenájdete, odpovedal som.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Myslíte niečo iné?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Odpovedal som aj to u vás, že v apríli budeme mať snem strany, 

kde o tom budeme diskutovať a aj tu u vás som hovoril a hovorím to všade. Ja budem voliť 

kandidátov hnutia NOVA, ale na akej kandidátke to bude, to rozhodneme až na tom sneme.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže je možné, že aj u pána Hegera to bude, napriek tomu, čo 

hovorí vaša kolegyňa?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ak ste čítali celý ten rozhovor, tak moja kolegyňa sa vyjadrovala 

najmä v tom duchu, že teda ona je známa tým, že je konzervatívna politička a že v tej, v tom 

projekte Demokrati nič konzervatívne nevidí. S tým sa asi dá súhlasiť, ale ešte raz, ako to bude, 

ako sa rozhodne NOVA.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „A je možné, že aj táto maličká strana sa ešte môže rozdeliť?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Nebudem špekulovať, čo je a čo nie je možné. Po sneme sa 

dozviete.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Poďme na pána Rašiho. Ako som už spomínal, teda aj 

to ľavé spektrum nejakým spôsobom sa aktivizuje. Pán Danko sa snaží dohodnúť s tarabovcami, 

aktuálne a kuffovcami, teda s ľuďmi pôvodne z kandidátky kotlebovcov a toto k tomu dodáva.“ 

 

(zo záznamu) 



Andrej Danko, SNS: „Fico aj Pellegrini opakujú tú istú chybu, že vidia len svoje strany a 

nepočítajú s tým, že po voľbách bude treba zostaviť okamžite vládu.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Pán Danko, zdá sa, to cíti tak, že sa akosi odťahujete od neho.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Ale pán Danko to cíti zle, lebo my sme pri ňom nikdy neboli a tak 

ako sme deklarovali oficiálne, hovorím to aj tu, HLAS-sociálna demokracia pôjde určite do 

volieb samostatne ako samostatná strana, nebude robiť žiadne koalície predvolebné, a preto 

ani s pánom predsedom Dankom nekomunikujeme o povolebnej spolupráci a nerobíme to ani s 

inými. Takže ideme určite sami. Chceme. Máme svoje priority.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Prajete mu, aby sa dostal s tarabovcami do parlamentu a 

mohol potom s vami vytvoriť tú koalíciu tak, ako on si to predstavuje?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „No ja prajem pánovi Dankovi najmä veľa zdravia, nič iné nie je 

dôležité a uňho ma teda ani iné až tak netrápi. Ale musím povedať jednu vec, lebo všetko sú to 

dôležité aktuálne témy. My ideme do volieb s tým, aby sme sa po troch rokoch hádania a 

škriepenia tejto vlády začali venovať regiónom, občanom, podnikateľom a ľuďom, ktorí žijú v 

akomkoľvek kúte Slovenska. Hovorím to preto, lebo aj v tejto relácii tu vznikli aktuálne témy, 

ktoré nám úplne zabránili tomu, aby sme sa venovali zdražovaniu. Dotkli sme sa zdravotníctva, 

máme tu podnikateľský sektor, máme tu naozaj seniorov, máme tu obrovské problémy a všetky 

politické debaty, aj pretože pán Heger si vymyslel nejakú svoju novú stranu OĽaNO 2, zanikajú. 

Aj preto sa nestíha venovať tomuto štátu, aj preto tu máme toľko problémov.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „My sa, samozrejme, inflácii budeme venovať a viackrát sme sa 

jej venovali. Ja som sa snažil zostaviť, samozrejme ten scenár tak, aby každý z vás bol 

dostatočne odborne schopný na to reagovať. Konkrétne nie všetci by ste boli schopní primárne 

reagovať na infláciu, ale určite sa o nej budeme baviť aj ďalej. Pán Grendel, ja to už len 

uzavriem tým, že Igor Matovič hovorí, že by chcel pomôcť Aliancii, aby sa dopracovala do 

parlamentu a to tým, že by do nej prestúpil pán Gyimesi. Pozrime sa na to.“ 

 

(zo záznamu) 

Igor Matovič, OĽaNO: „Bol by to naozaj kľúčový ťah na to, aby mohli reálne sa cez tú 

päťpercentnú latku dostať.“ 

(koniec záznamu) 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Vy ste maďarskej národnosti a orientujete sa v tom priestore. 

Súhlasíte s pánom Matovičom, že pán Gyimesi je kľúčový pre to, aby sa Aliancia dostala do 

parlamentu?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Videl som prieskum verejnej mienky medzi vyslovene teda 

maďarskou časťou obyvateľstva. Tento prieskum robila jedna mimovládna organizácia, ktorá 

sa venuje menšinovej problematike a v tom prieskume sa pýtali na poznateľnosť rôznych 

predstaviteľov politickej scény. Aj na pána poslanca Gyimesiho a musím povedať, že podľa 

toho prieskumu má určitý potenciál medzi voličmi maďarskej národnosti a špeciálne medzi 

voličmi strany Aliancia, takže áno, nie je to vylúčené.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ale je vylúčené, že by ste tam išli s ním do tej Aliancie.“ 

 



Gábor Grendel, OĽaNO: „Opäť sme pri tej salámovej metóde, že kam pôjdem, s kým pôjdem. 

Po aprílovom sneme vám poviem.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže ešte je možné aj, že by ste prestúpili do Aliancie?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Nebudem ja špekulovať, čo je a čo nie je možné. Odpovedám na 

toto veľmi konzistentne. Na aprílovom sneme našej NOV-y si to vydiskutujeme...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Vyzerá, že vy môžete v podstate odísť kamkoľvek. Dobre tomu 

rozumiem?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „...vydiskutujeme a potom sa rozhodneme.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Tak si počkáme. Poďme páni, na záverečnú rubriku.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Do Hlasu sa nechystáte, spomínal pán Raši. To viete 

potvrdiť?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „To teda nie.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Tak poďme na áno - nie. Hlas predkladá zmenu ústavy, 

ktorá má pre budúcnosť vlastne riešiť situáciu, ktorá tu vznikla s pádom vlády a predčasnými 

voľbami. Chce, aby boli do 120 dní automaticky. Budete hlasovať za?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Zatiaľ som, si ctím tú koaličnú zmluvu, ktorá hovorí, že na, za 

opozičné, za opozičné návrhy nehlasujeme, ale ako s myšlienkou toho nápadu nemám 

problém.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ak by sa KDH dostalo po voľbách do vlády, vzdáte sa funkcie 

prešovského župana?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „Podľa toho, s akými percentami a koľko a akú vládu by sme tvorili.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Čiže je možné, že by ste vymenili ministra za župana napr.?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „To teraz nechcem komentovať, to je ďaleká otázka.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Dobre. Hlas už povedal, že chce postaviť svojho kandidáta na 

prezidenta. Môže ním byť bývalý šéf strany demokratickej ľavice a veľvyslanec v Prahe Peter 

Weiss?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Takto. Povedali sme, že určite podporíme niektorého z kandidátov, 

lebo to bola otázka, že či svojho kandidáta máme.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Môže to byť Peter Weiss?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Nemôžem to vylúčiť.“ 

 



Michal Kovačič, moderátor: „Zachytil som, že ste Richarda Sulíka kritizovali za to, že 

nedávno v Áno - nie odpovedal, že Peter Pellegrini bol lepší premiér ako Eduard Heger. Tak 

mám podobnú otázku pre vás. Bol Eduard Heger lepší premiér ako Igor Matovič?“ 

 

Gábor Grendel, OĽaNO: „Ako v čom.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Áno, nie odpoveď, hej?“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Takže definitívne uzavrime, pán Majerský, spájanie. Je 

vylúčené, že by KDH malo na poslednú chvíľu spoločnú kandidátku s Hegerovými 

Demokratmi?“ 

 

Milan Majerský, KDH: „KDH ide do volieb samostatne.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Je vylúčené.“ 

 

Milan Majerský, KDH: „KDH ide do volieb samostatne.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Milan Krajniak tu minulý týždeň povedal, že je možné, že Sme 

rodina ešte pred voľbami vylúči spoluprácu so Smerom. Je možné, že by to isté urobil Hlas?“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Zatiaľ sme vylúčili iba s dvoma stranami spoluprácu a zatiaľ 

predsedníctvo za...“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Či je možné, že takýto krok, lebo to by bolo naozaj veľmi 

výrazné na politickej scéne, keby Hlas vylučoval Smer.“ 

 

Richard Raši, Hlas-SD: „Momentálne sa ho nechystáme urobiť.“ 

 

Michal Kovačič, moderátor: „Ďakujem páni, že ste prišli do Markízy. Z dnešného Na telo je 

to všetko, pri ďalšom vidíme v nedeľu, no a v utorok popoludní máme pre vás v pravidelnom 

čase na TV Novinách Na telo PLUS, tentoraz s Eduardom Hegerom. Príjemný zvyšok nedele.“ 

 

 
 

 

 

 

 

 

 


